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Bystřičtí hasiči dostali vysoké vyznamenání 
(podrobné informace na stranách 14 a 15) 



Fotografická kronika (pokračování na stranách 19 a 20) 

Burza škol, která proběhla v Základní škole Bystřice 7. prosince potvrdila, že žáci o volbě studia a tím i budoucího povolání hodně  
přemýšlejí. A také to, že se o své znalosti umějí podělit a dokážou o „své“ škole zpracovat zajímavou prezentaci. 

Výroční valná hromada SDH Bystřice se konala 9. prosince. Pro nás laiky je důležité, že na bystřické hasiče můžeme být právem hrdí.  
Při ostrých zásazích se vyrovnají profesionálům - a to se „hasičině“ věnují jen ve svém volném čase! 

Neděle 11. prosince patřila dětem. Loutkový soubor Kulíšek pro ně připravil pohádku Čarovné bačkory. I když premiéra rozhodně nebyla 
posledním představením, už teď pilně zkoušejí další pohádku. 



3 ÚVODNÍK 

Vážení občané, 

právě jsme se rozloučili s uplynulým  
rokem 2011 a rychle si musíme zvykat na 
psaní nového čísla 2012. Jak už to bývá, 
zprvu nám to bude činit drobné potíže, 
ale dříve nebo později si každý z nás 
zvykne a po pár dnech nebo  
týdnech už nám to zase přijde jako  
normální. Člověk si snadno přivyká a občas 
rychle zapomíná na to, co se v nedávné mi-
nulosti událo.  

Každý si stále stanovuje cíle nové a jejich naplněním nebo přehod-
nocením vykračuje na další cestu, která bývá zase o trochu nároč-
nější, ale především zase o trochu rychlejší. Tím se nám celá  
společnost dostává do jakéhosi shonu, z kterého pramení narůstající 
stres, který může zavdat příčinu pro zdánlivě náhodné zdravotní 
obtíže.  

Aby tento model nenastal, dovolte mi, abych vám všem do nového  
roku popřál stanovení dosažitelných cílů, pevné rodinné zázemí 
a hodně zdraví. Bez pevného zdraví a rodinné pohody se totiž naše  
cíle vzdalují a vynaloženou energii musíme znásobovat. Žijme tak, 
abychom si za pár let nemuseli nic z našich kroků vyčítat a mohli 
se směle hlásit ke všem našim rozhodnutím. 

Pro město Bystřice a přilehlé osady jsme si pro ten letošní rok 
2012 vytyčili následující cíle: udržet vyrovnaný rozpočet,  zajistit 
smysluplné stavby v jednotlivých osadách, uskutečnit regeneraci 
veřejného prostranství v centru Bystřice, připravit II. etapu sklád-
ky, provést bezpečnostní opatření před školou a vyřešit vytápění 
na I. stupni základní školy.  

Zároveň se bude samotná Bystřice v roce 2012 potýkat se stavbou  
železničního koridoru. Během následujícího roku by měl být zmo-
dernizován celý úsek od čerpací stanice až do tomické zastávky. 
Staveniště se přemístí především na vlakové nádraží a přilehlý 
most v Bystřici, a to zapříčiní ztížený přístup do ulic Semovická 
a K Letišti. Přes město bude jezdit nesrovnatelně více těžké  
techniky, což s sebou přinese zvýšený hluk, prašnost a poškozené 
komunikace. 

Dovolte mi tedy, abych vás, občany města Bystřice, touto cestou 
už nyní požádal o vaši případnou shovívavost a toleranci k těmto 
stavbám. Veškeré kroky jsou činěny pro vylepšení našeho prostředí 
a po jejich dokončení bude zase okolí co nejdříve uvedeno do  
původního stavu.  

Váš starosta Daniel Štěpánek 

Slovo starosty 
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Příspěvky do Hlasu Bystřice posílejte na adresu:  
hlasbystrice@seznam.cz 

Nemáte-li možnost použít e-mail, můžete příspěvky  
přinést osobně do redakce Hlasu Bystřice (U Jelena)  

v pondělí od 12 do 17 hodin  
nebo po telefonické domluvě (731 575 072)  

kdykoliv v pracovní době redakce. 

(Fotografie nevkládejte do textu, ale přiložte je  
jako samostatný soubor v co nejlepší kvalitě.) 

Uzávěrka příštího čísla je 20. ledna 2012 



4 ZPRÁVY Z RADNICE 

Zastupitelstvo města Bystřice projednalo na svém pravidelném 
zasedání mimo plánovaný program jednání odvolání Ing. Olgy 
Mokošové z funkce místostarostky. Důvody pro odvolání ve 
svém projevu shrnul starosta města Mgr. Daniel Štěpánek.  

V následném hlasování se pro odvolání paní místostarostky  
vyslovilo 11 zastupitelů ze 17 přítomných. Nově zvolený  
Ing. Libor Topol (ČSSD) získal podporu 14 zastupitelů a stal se 

v tajné volbě právoplatně zvoleným členem rady a novým  
místostarostou města Bystřice.        

Rada města Bystřice bude nadále pracovat ve složení:  
Mgr. Daniel Štěpánek (ODS), starosta města, Ing. Libor Topol 
(ČSSD), neuvolněný místostarosta města, Ing. Josef Šembera 
(ODS), Theodor Máca (KDU-ČSL) a Milan Vosátka ml. 

PaN 

Zprávy ze zasedání Zastupitelstva města Bystřice 

Sazby poplatku za komunální odpad v Kč na rok 2012 

Smlouva o využití systému sběru, třídění, využívání  
a odstraňování odpadu pro podnikatele 

Objem sběrné nádoby Cena v r. 2011 (bez DPH) Cena pro r. 2012 (bez DPH) 
                   110 a 120 l                        2 000 Kč                        1 920 Kč 

                             240 l                        3 000 Kč                        2 970 Kč 

                          1 110 l                      13 083 Kč                      13 030 Kč 

Rok 2012 začne pro Bystřici rozpočtovým provizoriem 
Ten, kdo sleduje jednání Zastupitelstva města Bystřice, dobře 
ví, že dosud nebyl schválen rozpočet města pro rok 2012.  
Co to pro nás vlastně znamená? 

Definice: 
Rozpočtové provizorium se použije v případě, že rozpočet nebude 
schválen před 1. lednem rozpočtového roku.  
Rozpočtové provizorium upravuje pravidla hospodaření v době od 
1. ledna do dne schválení rozpočtu územního samosprávného celku 
nebo dobrovolného svazku obcí. 

Zásady rozpočtového provizoria musí schválit: 
• zastupitelstvo kraje pro hospodaření kraje 
• zastupitelstvo obce pro hospodaření obce 
• orgány svazku obcí pro hospodaření dobrovolného svazku obcí 
Rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době rozpočtového 
provizoria se stávají příjmy a výdaji rozpočtu po jeho schválení. 
Nedodržení pravidel rozpočtového provizoria je správním deliktem. 

Právní rámec: 
§ 13 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů. 

Zbývá už jen uvést zásady rozpočtového provizoria, jak je na 
svém veřejném zasedání schválilo Zastupitelstvo města Bystřice 
v pondělí 12. prosince 2011: 
Hospodaření města v době rozpočtového provizoria do schválení 
rozpočtu na rok 2012 se bude řídit těmito pravidly: 
A)  Město bude hradit pouze výdaje na činnosti spojené 

s výkonem státní správy, smluvní závazky, příspěvky na  
provoz zřízeným organizacím a nejnutnější výdaje na  
zabezpečení běžného provozu úřadu, organizační složky 
města a sportovního zařízení. 

B)  V období rozpočtového provizoria bude město hradit výdaje 
měsíčně pouze do výše 1/12 skutečných výdajů podle upra-
veného rozpočtu na rok 2011, a to až do doby, než bude 
schválen rozpočet města na rok 2012. 

C)  Výjimkou jsou platby v případě havárií nebo stavu nouze, 
výdaje k odvrácení nových škod, úhrady pokut, penále 
z rozhodnutí nadřízených orgánů a dohledů a další nutné  
výdaje, kdy schválení rozpočtového opatření je nezbytné 
a má jen formální charakter, protože výdaj musí být realizován. 

Připravil: PaN 

Poplatek za komunální odpad pro rok 2012 byl stanoven ve výši  
500 Kč za trvale žijící osobu na správním území Města Bystřice.  

Poplatky je možné hradit na podatelně nebo v pokladně MěÚ Bystřice  
v době od pondělí 16. 1. 2012 do pátku 30. 3. 2012. 



5 ZE SPOLEČNOSTI 

Představujeme nového místostarostu, Ing. Libora Topola 

Pane místostarosto, protože se stáváte 
novou tváří ve vedení města, poprosím 
Vás, abyste nám řekl něco o svém  
„civilním“ povolání. 
Ve svém „civilním“ povolání jsem věrný 
vystudovanému oboru dopravy. Absolvo-
val jsem inženýrská studia na dopravní  
fakultě Jana Pernera na pardubické uni-
verzitě. Po studiích jsem přešel od želez-
niční dopravy k dopravě silniční. 
 
Můžete být konkrétnější? 
Nyní pracuji na manažerské pozici Kraj-
ské správy a údržby silnic Středočeského 
kraje, odkud k 31. 12. 2011 odcházím 
a od začátku příštího roku nastupuji na 
Ředitelství silnic a dálnic ČR. 
 
Takže nadále zůstává model neuvolně-
ného místostarosty? 
Samozřejmě! Pokud vím, v Bystřici to tak 
funguje již mnoho let. Navíc tento model 
byl odhlasován na minulém zasedání  
Zastupitelstva města Bystřice, kde navíc 
došlo ke snížení odměny za tuto funkci. 
 
Je sice neslušné ptát se na plat, ale když 
už jste to „nakousnul“... 
Zasedání zastupitelstva, které o tom roz-
hodlo, je přece veřejné - není tedy žádný 
důvod cokoliv tajit zde na stránkách Hlasu 
Bystřice.  
Došlo ke snížení odměny z 26 050 Kč na 
původní výši, ve které byla v předchozím  
volebním období, tedy 16 510 Kč. Mluvíme 
pochopitelně o hrubém příjmu. 

Vím o Vás, že rád sportujete. Které 
sporty jste si oblíbil? 
Už od třetí třídy jsem patřil mezi bystřické 
fotbalové žáčky a proháněl se s kluky po 
zdejším stadionu. Velký zájem o sport mě 
od šesté třídy přivedl do vlašimské spor-
tovní základní školy na Vorlině. I přes  
zaměření školy na lehkou atletiku jsem 
měl možnost kromě „královny sportu“  
věnovat se i míčovým hrám, hlavně fotba-
lu, tenisu, stolnímu tenisu, ale i hokeji, 
plavání a lyžování. 
V současné době, i přes značné pracovní 
vytížení, si rád zahraji fotbálek, tenis 
a stolní tenis. Příjemné je i plavání a sjez-
dové lyžování. Žádnou z těchto aktivit 
však už nedělám závodně. 
 
Když už jsme se dotkli Vašeho volného 
času, můžete nám říci něco bližšího 
o Vaší rodině? 
Po desetiletém manželství jsem se rozvedl. 
S bývalou manželkou žije mladší, osmiletý 
syn, starší třináctiletý žije se mnou. Soužití 
nám zpříjemňuje fenka Dája. 

Vraťme se k funkci místostarosty. Čím 
chcete přispět ke zlepšení práce rady 
a vedení města? 
Práci místostarosty chápu jako práci  
týmovou pro naplnění potřeb města 
i všech přilehlých osad. I proto jsem rád, 
že příští práce rady a vedení města nebude 
svázána koaliční smlouvou, ale půjde 
o skutečné potřeby všech občanů Bystřicka. 
V každém případě bych si přál, aby  
problém kteréhokoliv občana byl vyslyšen 
a vyřešen, pokud to jen trochu půjde. 
 
Čemu se budete jako člen vedení města 
věnovat konkrétně? 
V příštím roce se přesune staveniště želez-
ničního koridoru přímo do Bystřice, čeká 
nás tedy těžký oříšek. Věřím, že s využitím 
svých bývalých i nynějších profesních zku-
šeností mohu právě v tomto směru našemu 
městu pomoci. Dále se připravuje rekon-
strukce silnice II/111, která je v současnosti 
ve stavu projektové dokumentace. I zde  
cítím, že by moje práce během tříletého 
mandátu mohla být přínosem pro Bystřici 
i přilehlé osady, kterých se zmíněná rekon-
strukce dotkne. Určitě si chci zmapovat stav 
komunikací nejen v Bystřici, ale i ve všech 
přilehlých osadách a v případě potřeby ve 
spolupráci s osadními výbory začít jednat 
o možném zlepšení stávajícího stavu. Život 
každé obce může přinést i další úkoly, práci 
se rozhodně vyhýbat nechci a nebudu. 
 
Co byste popřál svým spoluobčanům 
do nadcházejícího roku? 
Do roku 2012 bych rád všem spoluobčanům 
popřál hodně osobních, ale i pracovních 
úspěchů, pohodu, pevné zdraví a splnění 
jejich osobních přání i předsevzetí. 
 
Děkuji za rozhovor. 

Připravil: PaN 

Na veřejném zasedání Zastupitelstva města Bystřice byl zvolen do funkce nového místostarosty Bystřice Ing. Libor Topol. Protože 
se s ním občané našeho města budou nyní setkávat častěji, chtěli bychom čtenářům nového člena vedení města blíže představit. 
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Občanská komise informuje 
26. listopadu 2011 bylo v obřadní síni MěÚ Bystřice přivítáno 14 malých občánků. 
Jsou to tito občánci: Beata Šachová, 
Lucie Mrvová, Tadeáš Vilímek, Anna 
Albertová, Filip Březina, Radan Russe, 
Matěj Hendrych, Amálie Slánská,  
Barbora Brejlová, Jan Zeman, Karolína 
Zvolská, Ondřej Štěpánek, Gita Podlip-
ská, Nela Macháčková.  
(Bylo to již třetí vítání v tomto roce, 
což naznačuje, že se Bystřice opravdu 
rozrůstá.) 
Všem občánkům přejeme, ať vyrůstají ve zdraví pro krásu a pro radost svým šťastným 
rodičům a sourozencům! 
Jistě jste prožili krásné Vánoce v kruhu svých nejbližších, Silvestra oslavili se svými 
přáteli a do toho nového roku 2012 Vám všem přeji hodně zdraví, štěstí, pohody, 
úspěchů ve všem podnikání a těším se na další milá setkávání s Vámi. 

Za občanskou komisi MěÚ Marie Neradová 

Významné životní jubileum  
oslavili tito spoluobčané: 
Vladimír Bena              Bystřice          75 let 
Bohumil Štěpánek         Bystřice          75 let 
Jaroslav Krušina           Drachkov        75 let 
Blažena Krchová           Tožice            75 let 
Marie Šemberová          Mokrá Lhota   80 let 
Jiří Jelenecký                Jeleneč           80 let 
Vlasta Šachová             Zahořany        80 let 
Josef Šach                     Jírovice           80 let 
Stanislava Štěpánková    Tvoršovice      85 let 
Václav Červ                  Bystřice          85 let 
Jaroslav Kadlec             Mokrá Lhota   85 let 
Otilie Mrázková            Bystřice          90 let 
Bedřich Svoboda           Jírovice           91 let 
Marie Svědínková         Bystřice          95 let 
 
Všem oslavencům srdečně blahopřejeme! 

Tříkrálová sbírka 2012 
Díky všem účastníkům tradiční Tříkrálové sbírky, která se koná 
v prvním lednovém týdnu.  

Poděkování patří všem, kdo ze svého přispívají pro obdarování  
potřebných, vedoucím skupinek a zejména malým koledníkům! 

Marek Staša, koordinátor 

Sběrný dvůr rozšiřuje provozní dobu 
Firma - Služby s. r. o. - Bystřice zavádí od 2. ledna 2012 zkušební provoz sběrného dvora „POD BAREVNOU“. 
Otvírací doba: PONDĚLÍ 13:00 - 17:00 hodin, PÁTEK 13:00 - 15:00 hodin, SOBOTA 9:00 - 12:00 hodin (každou lichou sobotu) 

Co přichystala knihovna pro své čtenáře na leden 
PRO DOSPĚLÉ ČTENÁŘE: 

M. Ryšavý:                       Cesty na Sibiř                       (cestopis, milostný román) 
Krejčí, Krejčová:              Island autem a zpět              (cestopis) 
P. Vítek, J. Sidovský:        Cesty, které voní jídlem       (cestopis, kuchařka) 
H. Androniková:               Nebe nemá dno                     (autobiografický román) 
H. Pawlowská:                  Velká žena z východu           (humoristický román) 
M. Váňová:                       Pavouk v síti                         (psychologický román) 
D. Steel:                           Velká holka                          (román) 
J. Patterson:                      Okamžik překvapení           (detektivní román) 
K. Reichs:                         Virus                                    (detektivní román) 
W. Smith:                         Šelma                                    (dobrodružný román) 
 
 
PRO DĚTI A MLÁDEŽ: 

J. Kinney:      Deník malého poseroutky 5. - Ošklivá pravda 
L. J. Smith:    Osvobození (řada Upíří deníky) 
E. Maguire:   Arizona (řada Krásní mrtví) 
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Co se dělo v roce 2011 v Drachkově 
Druhou květnovou neděli slavíme v Drachkově Den matek.  
Členové osadního výboru navštíví s kytičkou a čokoládou ženy 
starší než 70 let a všem pogratulují.  

Dětský den pořádají ve spolupráci s osadním výborem místní 
sportovci první červnovou sobotu. Tím pádem máme k dispozici 
hřiště, na kterém jsou pro děti připraveny různé hry a soutěže,  
letos jsme pro děti zajistili i ukázku výcviku orla. 

Dříve jsme pro děti chystali i dětský karneval, ale v současné době 
nemáme prostor, kde by se dal pořádat. Sál místní restaurace je 
pronajatý jako skladový prostor a pořádat ho venku by přinášelo 
příliš velké riziko kvůli počasí. 

Každoroční akcí je i konec prázdnin, letos se na dětském hřišti 
sešlo 80 Drachkováků a prožili s dětmi příjemný den. 

Už sám název „mikulášský rej“ prozrazuje termín, kdy probíhá. 
Také on má v Drachkově velkou tradici. 

Vánoční setkání proběhlo 26. 12. již potřetí. Pan Voříšek už  
podruhé sponzorsky věnoval prase, ohřejeme se kávou, čajem, 
punčem nebo svařeným vínem, ale nejdůležitější je to, že se  
sejde vesnice a v tomto termínu už je čas a klid na popovídání. 
Na stromě, který je osvětlený od adventu, jsou připravené dárky 
pro děti. (Pořádají hasiči ve spolupráci s osadním výborem.) 

Dvakrát do roka (na jaře a na podzim) se sejdeme na brigádě,  
jejímž cílem je úklid vesnice. 

Protože jsme nebyli zvyklí psát o svých aktivitách do Hlasu Bys-
třice, ze spousty z nich nemáme ani fotografie. V příštím roce to 
ale napravíme a o drachkovských akcích budeme informovat 
v průběhu celého roku. 

Luboš Holoubek 
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Poslední československý a první český prezident 
Václav Havel zemřel 18. prosince 2011. 
Narodil se 5. 10. 1936 ve známé pražské podnikatel-
ské rodině, spjaté s českým kulturním a politickým 
děním dvacátých až čtyřicátých let.  
Komunistická moc mu po ukončení povinné školní 
docházky v roce 1951 nedovolila dále studovat. 
V první polovině padesátých let proto nastoupil do 
učebního oboru chemický laborant a zároveň večerně 
vystudoval gymnázium (ukončil ho v roce 1954). 
Nesměl být přijat ani na žádnou z vysokých škol 
humanitního zaměření, proto studoval ekonomic-
kou fakultu ČVUT, po dvou letech ji však opustil. 
Po návratu z dvouleté vojenské základní služby pra-
coval jako jevištní technik, nejprve v Divadle ABC 
a od roku 1960 v Divadle Na zábradlí.  
V letech 1962 až 1966 vystudoval dálkově drama-
turgii na Divadelní fakultě AMU. 

Zemřel Václav Havel 

Foto: Martin Kozák 
V roce 1956 se seznámil s Olgou Šplíchalovou, po osmileté  
známosti se v roce 1964 vzali a od té doby provázela Olga  
Havlová svého manžela nejtěžšími životními zkouškami. Václav 
Havel o ní později často hovořil jako o své nepostradatelné  
životní opoře. 

Během Pražského jara se Václav Havel angažoval nejen jako  
autor divadelních her, ale také jako předseda Klubu nezávislých 
spisovatelů a člen Klubu angažovaných nestraníků. Od roku 
1965 působil v nemarxistickém měsíčníku Tvář. 

Po potlačení Pražského jara vpádem vojsk Varšavské smlouvy 
vystupoval Václav Havel proti politické represi, příznačné pro 
léta normalizace. V roce 1975 napsal otevřený dopis prezidentu 
Husákovi, v němž upozornil na nahromaděné rozpory v česko-
slovenské společnosti. Vyvrcholením jeho činnosti však bylo 
v lednu 1977 publikování Charty 77, textu, který propůjčil název 
i charakter hnutí protestující části československých občanů. 
Václav Havel byl jedním ze zakladatelů této iniciativy a jedním 
z jejích prvních tří mluvčích. V dubnu 1979 se stal spoluzaklada-
telem Výboru na obranu nespravedlivě stíhaných. Za své občan-
ské postoje byl celkem třikrát uvězněn a ve vězení strávil téměř 
pět let. 

V druhé polovině osmdesátých let, v čase navazování dialogu 
mezi Sovětským svazem a západními demokraciemi, byl 
i v československé společnosti patrný nárůst otevřené nespokoje-
nosti s vedením státu. Zatímco Chartu 77 podepsalo původně 
pouze několik set lidí, k petici Několik vět, jejímž spoluautorem 
byl i Václav Havel, se v roce 1989 již přihlásily desetitisíce  
občanů. 

Po potlačení manifestace studentů 17. listopadu 1989 bylo na  
setkání v Činoherním klubu 19. listopadu ustaveno Občanské  
fórum, na jehož půdě se sjednotili jednotlivci i skupiny, kteří 
usilovali o zásadní politické změny v Československu. Václav 
Havel se od počátku stal jeho vedoucím představitelem. Spole-
čenský pohyb pak vyvrcholil 29. 12. 1989, kdy byl Václav Havel 
jako kandidát Občanského fóra zvolen Federálním shromáždě-
ním československým prezidentem. V inaugurační řeči slíbil  
přivést zemi ke svobodným volbám, což v létě 1990 splnil.  
Podruhé zvolilo Václava Havla do funkce prezidenta nové Fede-
rální shromáždění 5. 6. 1990. 

Během druhého funkčního období v úřadu prezidenta České 
a Slovenské Federativní republiky však narůstaly rozpory mezi 
českou a slovenskou politickou reprezentací v názorech na  
budoucí státoprávní uspořádání. Václav Havel byl jednoznačným 
zastáncem společného federativního státu Čechů a Slováků 
a v tomto směru uplatňoval i svůj politický vliv. Po červnových 
parlamentních volbách v roce 1992 se ale rozhodující politické 
síly ve společnosti již nedokázaly shodnout na funkční podobě 
federace a rozpory českých a slovenských politiků se staly hlav-
ním důvodem, že při volbě prezidenta dne 3. července 1992 již 
Václav Havel dostatek poslaneckých hlasů nezískal. Podle záko-
na ještě dočasně zůstával prezidentem i po této neúspěšné volbě. 
Z funkce prezidenta České a Slovenské Federativní republiky 
odstoupil dne 20. července 1992 s odůvodněním, že nemůže  
nadále plnit závazky vyplývající ze slibu věrnosti federativní  
republice způsobem, který by byl v souladu s jeho založením, 
přesvědčením a svědomím. 

Po opuštění úřadu ustoupil Václav Havel na několik měsíců 
z veřejného života. V polovině listopadu 1992, v době politického 
směřování k samostatnému českému státu, potvrdil, že se chce 
ucházet o funkci prezidenta republiky. Oficiální návrh jeho  
kandidatury podaly 18. ledna 1993 čtyři poslanecké kluby vládní 
koalice. Dne 26. ledna 1993 zvolila Poslanecká sněmovna  
Václava Havla prvním prezidentem samostatné České republiky. 

V lednu 1996 po těžké nemoci zemřela Olga Havlová, konec  
roku pak přinesl Václavu Havlovi ještě jednu těžkou životní 
zkoušku, nádorové onemocnění plic. Oporou ve složité životní 
situaci se mu stala jeho přítelkyně, herečka Dagmar Veškrnová, 
s níž se český prezident oženil krátce po propuštění z nemocnice 
v lednu 1997. 

V obtížné vnitropolitické situaci byl 20. ledna 1998 opětovně 
oběma komorami Parlamentu České republiky zvolen preziden-
tem republiky. 

Za své literární a dramatické dílo, za smýšlení a celoživotní úsilí 
o dodržování lidských práv obdržel Václav Havel řadu státních  
vyznamenání, mezinárodních cen a čestných doktorátů. 

Prezidentský mandát vypršel Václavu Havlovi 2. února 2003. 

(Pokračování na str. 9) 
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Václav Havel začal psát literárně a divadelně kritické i úvahové texty již na počátku 60. let. Obecně známými se jeho projevy a eseje 
staly v době kolem Pražského jara 1968. Nejvýznamnější část jeho esejistického díla vznikla v dobách normalizace: Dopis Gustávu 
Husákovi (1975), Moc bezmocných (1978), Dopisy Olze (1983), Politika a svědomí (1984), Anatomie jedné zdrženlivosti (1985), 
O smyslu Charty 77 (1986), Příběh a totalita (1987), Slovo o slovu (1989) a mnohé další. Esejistickou literaturu však nepřestal psát 
ani v době prezidentství - například Letní přemítání (1991). Stěžejními se však v této době staly jeho úvahy a soubory projevů, které 
vycházely knižně. Zároveň se objevila „oficiální“ vydání mnoha jeho samizdatových textů a knih a pro mnohé z nás to byla první 
příležitost přečíst si jeho práce z let šedesátých až osmdesátých. 

Esejistické dílo Václava Havla 

Havlova divadelní tvorba 

Atmosféra na nočním Václavském náměstí spolehlivě ukázala vztah občanů k Václavu Havlovi. (Hoří zde i svíčky z Bystřice.) 

Dovolte mi, abych se (jak se dá čekat od divadelníka) zmínil  
také o Havlově divadelní tvorbě. Smyslem tohoto článku není 
napsat monografii jednoho z našich důležitých dramatiků, navíc 
Václav Havel patřil již od počátku šedesátých let k ceněným, 
a tedy i velmi hraným autorům - a to nejen u nás - a dát dohro-
mady soupis všech inscenací jeho textů by byla práce, kterou  
by nejspíš ocenili pouze teatrologové. Zmíním tedy jen premié-
ry - české i zahraniční.  

S Havlovou divadelní prací jsou úzce spojena čtyři divadla. 
V období šedesátých let, kdy se jeho hry ještě směly hrát na  
českých jevištích, to bylo především Divadlo Na zábradlí, které 
premiérově uvedlo jeho stěžejní hry z té doby - Zahradní slav-
nost (1963), Vyrozumění (1965) a Ztížená možnost soustředění 
(1968) a Schiller-Theater Berlín, které všechny tyto texty uvedlo 
necelý rok po pražských premiérách. 

V období normalizace to byl především vídeňský Burgtheater, 
který postupně uvedl premiéry jeho her Audience (1976), Verni-
sáž (1976), Protest (1979), Horský hotel (1981), Largo desolato 
(1985) a Pokoušení (1986) a amatérské Divadlo na tahu 
z Horních Počernic, které i přes riziko s tím spojené, uvedlo české 
premiéry Žebrácké opery (1972) a Horského hotelu (1976). 

Opomenout nelze ani řadu dalších divadel, která přivedla Havlovy 
hry na jeviště, i když žádné z nich nelze považovat za kmenové: 
Theater der Stadt Baden-Baden - Spiklenci (1974), Teatro Stabile, 
Terst - Žebrácká opera (1976), Stadstheater, Stockholm - Chyba 
(1983), Schauspielhaus-Kleineshaus, Curych - Asanace (1989), 
zvlášť zajímavé je uvedení „historické meditace“ Zítra to spustí-
me Divadlem na provázku a HaDivadlem v roce 1988 (!!),  
samozřejmě anonymně.  

Václav Havel je také autorem rozhlasové hry Anděl strážný (1968) 
a televizní hry Motýl na anténě (1968), na několika dalších textech 
se podílel jako spoluautor, například s Karlem Bryndou napsal  
Život před sebou (1959), s Ivanem Vyskočilem Autostop (1961) 
a s Milošem Macourkem Nejlepší rocky paní Hermanové (1962). 

Rozepisovat se o inscenacích havlovské dramatiky po roce 1989 
by bylo velmi obsáhlé a snad i zbytečné, protože se z něj stal  
autor, který byl náhle „v módě“ a hrál se doslova po celém světě, 
často i proto, že hrát Václava Havla se zkrátka stalo „in“. On 
sám se v letech své prezidentské funkce jako dramatik odmlčel 
a poslední divadelní hra (Odcházení) vznikla až v roce 2007 a ve 
světové premiéře ji uvedlo v roce 2008 Divadlo Archa Praha. 
Hru, kterou ještě plánoval napsat a sám ji označil za svou  
poslední (Sanatorium), už dokončit nestihnul.  

V dnešní době, kdy i díky úsilí Václava Havla může každý z nás  
říkat beztrestně téměř co chce, je častou módou jeho hry odsuzovat 
a několikrát jsem slyšel i názor, že kdyby nebyl jejich autorem pre-
zident, nehrály by se. Právě proto jsem uvedeným výčtem chtěl  
naznačit, že jeho hry se hrály (a hodně hrály) už v době, kdy nikoho 
ani ve snu nenapadlo, že by se jejich autor někdy v budoucnu mohl 
prosadit jako státník. Smutné je, že nejkritičtější hlasy slýchám od 
lidí, kteří Havlovu dramatiku neznají - ani jako čtenáři, ani jako  
diváci. Tak snad ještě poslední argument: Samuel Beckett, jeden 
z nejvýznamnějších dramatiků všech dob, který patřil k zakladate-
lům absurdního divadla, autor snad nejznámějšího titulu tohoto  
žánru (Čekání na Godota), nositel Nobelovy ceny za literaturu,  
věnoval Václavu Havlovi svou poslední hru Katastrofa. Vzhledem 
k roku, kdy Beckett Katastrofu napsal (1984), jen těžko ho lze pode-
zírat z toho, že by se nechal ovlivnit prezidentskou funkcí. 

Připravil: PaN 
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Z činnosti MC Kulíšek 

Pondělí: 
15:00 Vaření s Radkou 
(pro děvčata a chlapce 6 - 10 let) 
15:00 Angličtina pro děti  
(pro děti 6 - 7 let - zatím pozastaveno) 
16:00 Chodidýlko  
(pro děti 5 - 8 let) 
17:00 Chodidýlko 
(pro děti 9 - 12 let) 
Chodidýlko - dramatický kroužek, 
ve kterém se děti naučí základy herectví. 

Úterý: 
16:00 Škola Yamaha  
(První krůčky k hudbě pro děti  
od 18 měsíců do 4 let) 
17:00 Škola Yamaha  
(Rytmické krůčky pro děti 4 - 6 let) 
Prosím o závazné rezervace, počet míst ve 
skupině je omezen! 
17:00 Streetdance - různé taneční styly 
(Pro začátečníky od 11 let) 

Středa: 
15:00 Atletika ve sportovní hale  
(Pro děti 6 - 10 let) 
16:00 ZUMBA  
(Pro děti 3 - 6 let) 
17:00 ZUMBA 
(Pro děti 7 - 10 let) 

Čtvrtek: 
15:30 Tvořivý kroužek s Jitkou 
(Pro děti 6 - 11 let) 
16:00 Country tance s Olinou  
(Pro začínající a pokročilé děti 6 - 10 let) 

Pátek: 
15:00 Školička hry na flétničku s Věrou 
(Pro začínající děti 7 - 10 let) 
16:00 Školička hry na flétničku s Věrou 
(Pro pokročilé děti 7 - 10 let) 

Pondělí: 
9:30 - 11:30 Chůvičky s Radkou 
Setkávání maminek s dětmi, hrajeme si, 
skotačíme, poznáváme nové kamarády. 
Když je třeba, děti pohlídáme. 

Úterý: 
9:30 - 11:30 Mamiland 
Volná herna pro maminky a děti 1 - 3 roky 
15:00 - 16:00 Šikovné ručičky s Jitkou 
Tvořivé odpoledne pro děti s maminkami 
2 - 5 let 

Středa: 
8:45 - 9:45 Cvičení s Míšou 
Cvičení ve sportovní hale je určeno pro 
maminky a děti do 4 let 
10:00 - 11:30 Chůvičky s Radkou 
Setkávání maminek s dětmi, hrajeme si, 
skotačíme, poznáváme nové kamarády. 
Když je třeba, děti pohlídáme. 

Čtvrtek: 
9:30 - 11:30 Mamiland 
Volná herna pro maminky a děti 1 - 3 roky 
16:30 Kurz grafomotoriky pro předškolní 
děti s Mirkou Khekovou 
Kurz může navštěvovat maximálně 6 dětí. 
Je třeba doporučení logopeda nebo  
psychologa. (Cena za 10 lekcí: 700 Kč) 
Začínáme v lednu - dle zájmu. Prosím 
o závazné rezervace, počet míst ve skupině 
je omezen! 
15:30 (vždy první čtvrtek v měsíci)
Psychologická poradna s Libuší 
(I zdánlivě neřešitelné problémy se dají 
řešit - Mgr. Libuše Vondrášková.) 

Pondělí: 
18:30 ZUMBA ve sportovní hale 
Sálová obuv nutná! (Cena: 60 Kč / hod.) 

Úterý: 
14:00 Odpoledne pro seniory 
19:00 Cvičení pro ženy s Terezkou 
(Nové cvičení Port de Bras, které vás  
příjemně protáhne a posílí svalstvo.) 

Čtvrtek: 
Angličtina pro rodiče s Maruškou 
• 9:30 - 10:15 začátečníci 
• 10:15 - 11:00 pokročilí 
(Hlídání dětí zajištěno.) 

Zájezd do vánočních Drážďan  
Drážďany jsou nádherným historickým 
městem v Sasku. Mohou se pochlubit ne-
sčetným počtem krásných historických 
památek. Díky tomu jsou i vánoční trhy 
v tomto městě nezapomenutelné. Typické 
pro trhy byla čtrnáctimetrová vánoční py-
ramida a bohatě zdobená vánoční jedle. 
Z výletu se všichni vrátili plni dojmů a zá-
žitků. 
 
Vánoční zvířecí atletický pětiboj 
Vedoucí atletického kroužku Kristýna 
uspořádala pro své sportovce Vánoční 
zvířecí pětiboj. Nejlepším sportovcem se 
stal Jan Šiška. 

Vánoční besídka v Kulíšku 
Ježíšek přinesl do Kulíšku stromeček a pl-
no dárků pro děti. Radka s dětmi pouštěla 
lodičky z ořechů a krájela jablíčka. 
K vánočnímu čaji přinesly maminky vá-
noční cukroví. 

Kulíšek děkuje všem sponzorům a dobrým 
lidem, kteří během roku Kulíšku pomáhali. 

Dobrý start do nového roku 2012 
přeje Kulíšek 

Pravidelný program 

Program pro dospělé 

Stalo se 

Kroužky 

Podrobnosti se dozvíte na nástěnkách 
a stránkách www.mckulisek.cz 
nebo na telefonech: 736 630 808 (Radka) 

608 961 919 (Vanda) 



11 ZŠ BYSTŘICE 

Burza škol proběhla 12. prosince 2011 
Ve středu 7. prosince proběhla v hale bystřické základní 
školy burza škol. Nebyla to však burza, na jaké jsme 
zvyklí z jiných podobných akcí. 

Jednotlivé obory zde představovali a doporučovali sami 
žáci devátých ročníků naší školy. U jednotlivých stolků 
jsme se tak mohli informovat o tom, co která střední škola 
nabízí, kolik praxe její studenti mají před sebou, případně 
do kterých zemí se v rámci studia podívají. 

Nejen, že tím prokázali své znalosti v této oblasti, pro svou 
akci si všichni připravili prezentaci v PowerPointu a bylo 
tedy zřejmé, že ani oblast výpočetní techniky jim rozhod-
ně není cizí. A žáci nižších ročníků díky burze škol mohou 
už dnes přemýšlet, co by za pár let rádi studovali. 

Vánoční výstava 
V týdnu od 19. prosince proběhla 
v přízemí prvního stupně již  
tradiční vánoční výstava, na  
které byly možné potěšit se  
pohledem na krásné výrobky, 
případně jejich zakoupením  
potěšit sebe nebo někoho  
blízkého.  

Vernisáž výstavy zahájily děti 
bystřické ZŠ vánoční scénkou 
a zpěvem koled a potom už napl-
no vypukla nákupní horečka. 
Vánoční výstava se stala příjem-
nou tradicí a mnohé exponáty se 
jistě ocitly na štědrý večer pod 
stromečkem.  

Zápis dětí do 1. třídy 
Zápis dětí do prvních tříd pro školní rok 2012/2013 se koná 

v úterý 7. února 2012 od 13:00 do 17:00 hodin 
a ve středu 8. února 2012 od 13:00 do 16:00 hodin.  

K zápisu se dostaví děti narozené od 1. září 2005 do 31. srpna 2006 
v doprovodu zákonného zástupce, který s sebou přinese svůj OP a rodný list dítěte. 

Odložení povinné školní docházky lze uskutečnit rozhodnutím ředitele školy 
na základě písemné žádosti zákonného zástupce dítěte 

a vyjádření Pedagogicko-psychologické poradny nebo odborného lékaře. 

Zároveň bude probíhat i zápis do školní družiny pro budoucí žáky prvních tříd 

v úterý 7. února 2011 od 8:00 do 12:00 hodin a od 12:30 do 17:00 hodin 
a ve středu 8. února 2011 od 8:00 do 12:00 hodin a od 12:30 do 16:00 hodin. 

Oba zápisy proběhnou v budově prvního stupně ZŠ Bystřice. 

PaN 

PaN 
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PhDr. Hannah Laudová, CSc. 
(etnochoreoložka a etnografka 

6. ledna 1921 Libštát 
28. října 2005 Praha 

Na přelomu února a března loňského roku 
zaslal historik B. Jiroušek redakci Hlasu 
Bystřice upozornění, že v Radošovicích 
dlouhá léta pobývala významná česká  
etnografka a etnochoreoložka dr. Hannah 
Laudová. Od počátku 70. let až do své 
smrti v Radošovicích vlastnila  chalupu, 
kam pravidelně přijížděla na prázdniny, 
popřípadě sem zajížděla při psaní svých 
vědeckých prací. Oborem, kterému  
věnovala velkou část svého života, byla 
etnochoreologie, nebo-li nauka o lidovém 
tanci a jeho východiscích. 

Hannah Laudová se narodila nedaleko  
Semil. Gymnázium dostudovala během 
války v Praze a po válce pokračovala ve 
studiích na Filozofické fakultě Univerzity 
Karlovy. Během let 1945 až 1949 vystu-
dovala národopis a estetiku. Z přednášejí-
cích ji zaujal prof. Zdeněk Nejedlý, který 
ji přivedl k bádání o regionalismu a taneč-
ní folkloristice. V roce 1948 nastoupila 
jako referentka pro lidovou uměleckou 
tvořivost na Nejedlého Ministerstvo infor-
mací a osvěty, kde setrvala do roku 1952, 
kdy obhájila doktorandský titul a stala se 
vedoucí tanečního oddělení Ústřední lido-
vé tvořivosti. Taneční oddělení vedla do 
roku 1954, kdy se stala vědeckou pracov-
nicí Ústavu pro etnografii a folkloristiku 
ČSAV. V Akademii věd se podílela na bu-
dování základů oboru taneční folkloristiky. 

Systematizovala poznatky o strukturách 
tanečních forem a odborně i metodicky 
spolupracovala s jednotlivými folklorními 
soubory. Stala se zakládající členkou  
Souboru písní a tanců Josefa Vycpálka, 
souboru, který se v roce 1947 zrodil 
v Praze ze skupiny mladých folklórních 
nadšenců, a který své jméno nese dodnes. 
Od roku 1946 byla opakovaně členkou 
programové rady Mezinárodního folklor-
ního festivalu ve Strážnici. 

Vědecky se zabývala otázkou metody ta-
neční folkloristiky a její dílo je dnes zá-
kladní literaturou pro výuku etnochoreo-
logie při vysokoškolských studiích. Učeb-
nicí ve svém oboru se stala kniha Prame-
ny lidových tradic Čech: souhrn podnětů 
k dramaturgické a studijní práci folklor-
ních souborů. 

Na počátku svého vědeckého bádání se 
dr. Laudová zaměřila na výzkum období 
národního obrození. Publikovala řadu stu-
dií, kde hodnotila tanec jako společenskou 
událost lidových slavností. Zpracovala ar-
chivní prameny o lidových korunovačních 
slavnostech v Praze a v Brně roku 1836, 
vydala příspěvky o pražských tradičních 
zábavách a slavnostech i národním význa-
mu prvních lidových slavností.  

Později se autorka na základě získaných 
archivních materiálů zabývala i studiem 
etnických dopadů. Shromáždila materiál 
o tanečním folkloru jugoslávských Čechů 

na Daruvarsku. Vytvořila srovnávací  
studii o starších českých a německých  
párových tancích a začala realizovat sys-
tematický katalog českých tanců. Její dílo 
bylo vydáno v několika cizích jazycích. 
Jako autorka souborných statí o lidovém 
tanci se uplatnila v několika sbornících a 
encyklopedických publikacích. Za všech-
ny je třeba zmínit čtyřdílné souhrnné dílo:  
Lidové tance z Čech, Moravy a Slezska 
(1994 - 1997). Samostatně vydala napří-
klad publikaci o tancích, hrách, obyčejích 
a krojích: Prameny lidových tradic střed-
ních Čech (1986). Jednotlivé studie pak 
často uveřejňovala v časopisu Etnologic-
kého ústavu AV ČR Český lid.  

Za svoji práci obdržela Hannah Laudová 
v roce 2003 Cenu Ministerstva Kultury v 
oborech zájmových uměleckých aktivit. 

DŠ 

Slavní od nás 

* 
+ 
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Adventní koncerty 2011 - posluchačské ohlédnutí 

Druhým rokem letos proběhl cyklus  
adventních koncertů v kostele sv. Šimona 
a Judy v Bystřici. Účast na všech čtyřech 
koncertech byla pro naši rodinu mile 
a dobře stráveným časem nedělních odpo-
lední. Byly to chvíle odpočinku, rozjímá-
ní, obdivu a úžasu nad krásou hudby, 
chvíle úcty k práci amatérských hudební-
ků, za jejichž výkonem byla vidět láska 
a cit k hudbě, tvrdě odpracované hodiny 
přípravy i spousta obětí - od věnovaného 
času přes věnovanou cestu k nám do Bys-
třice až po zimu v adventním kostele  
přítomnou. A naše drobné postřehy?  

Na první neděli adventní účinkoval ama-
térský smyčcový komorní soubor Musica 
Academica s dirigentem Janem Popelkou 
z Prahy, hosty byli Ctirad Sedláček (klarinet 
a zobcová flétna) a Zdeněk Urbánek (klari-
net). Krásné hudební setkání, upoutal nás jak 
Vivaldiho flétnový koncert „La Notte“ (Noc), 
tak dueto klarinetů v Mozartově skladbě, 
a zejména na závěr provedený orchestrální 
kus od nepříliš hraného maďarského sklada-
tele z přelomu století, Emánuela Moóra.  

Druhé adventní setkání bylo věnováno 
varhanám, houslím a sopránovému zpěvu. 
Interpreti Aleš Nosek, Blanka Talířová 
a Marie Talířová (Piatti Ansamble) vážili 
cestu až z Rakovníka a Vimperku. Velice 
dobře zahraná známá Bachova Toccata 
a fuga d moll ukázala naše varhany v takové 
kráse, o níž jsem ani nevěděl. A jemně  
provedené duchovní písně opravdu vybízely 
ke spočinutí a rozjímání. 

Třetí neděli vystoupila mužská pětice  
rodiny Zavřelovy, úchvatné žesťové kvin-
teto. V jejich vystoupení nás fascinovala 
jak sehranost a technická vybavenost hrá-
čů, tak pronikavost a síla krásného zvuku 
plechových nástrojů, která naplňovala celý 
kostel. Když vystupující během náročného 
programu nechali odpočinout svá ústa 
unavená od nátisku nátrubku, činili tak 
silným, jednotným a citlivým zpěvem. 
Když unisono zazněla v jejich podání  
píseň Rorate Coeli De Super – Rosu nám 
dejte nebesa, dejte nám Mesiáše (název  
„roráty“ pochází právě z této francouzské 
písně z 16. století), zakusili jsme pohnutí 
a, mohu-li to takto jednoduše vyslovit,  
rovněž adventní touhu, o které píseň hovoří.  

Čtvrtý adventní koncert byl komponován 
z vystoupení našich dětí - žáků ZUŠ pod 
vedením bystřických pedagogů Ctirada 
Sedláčka, Jaroslava Dána a Jana Klimoviče, 
v uceleném bloku s několika adventními 
a vánočními písněmi vystoupil dětský 
soubor Unisona z Benešova pod vedením 
Věry Müllerové. Stejně jako loni, při  
tomto koncertu praskal náš kostel ve 
švech, samotná koordinace vystupujících 
byla obdivuhodná při tak velikém počtu 
účinkujících a diváků. Děti nám svým mu-
zicírováním ukázaly plody své poctivé pří-
pravy, povzbudily nás v předvánoční době,  
pozvolna přivedly k náladě Vánoc, jak se 
to podařilo zejména tělesu pod vedením  
J. Dána na závěr vystoupení. 

Na počátku úvah o letošním koncertním 
cyklu byly mimo jiné otazníky o návštěv-
nosti takového podniku. Vyplatí se v tak 
malé obci pořádat hned čtyři koncerty? 
Přijdou si lidé hudebníky poslechnout, 
když nejde o vyhlášené hvězdy, ale více-
méně o amatéry? Kdo hudebníky dosta-
tečně odmění? Veliké poděkování patří  
organizátorovi – Římskokatolické farnosti 
v Bystřici, našemu faráři a iniciátoru akce, 
P. Antoni Kośmidkovi, Ctiradu Sedláčko-
vi, který se staral o stavbu koncertního 
cyklu a nejednou vystupoval, městu Bys-
třice za finanční podporu a všem interpre-
tům i posluchačům, kteří po všechna  
nedělní odpoledne neobvykle zaplnili  
bystřický kostel. Nám všem tam spolu  
bylo velice dobře. 

Text: Marek Staša, foto: PaN 
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Zasedací síň MěÚ Bystřice se 9. prosince 
zaplnila členy bystřického Sboru dobrovol-
ných hasičů. Sešli se na své výroční schůzi, 
která měla z počátku obvyklý průběh.  
Starostka SDH Ing. Lenka Korgerová  
nejprve přednesla zprávu o činnosti za 
uplynulý rok, vzpomněla jednotlivé vý-
jezdy, popsala radost všech hasičů z nové 
techniky - repasované cisternové automo-
bilové stříkačky LIAZ 101, pohovořila 
i o úspěších v požárnickém sportu. 
Následovala zpráva kontrolní a revizní  
rady SDH Bystřice, při níž předsedkyně 
rady Alena Vlášková informovala členy 
o výsledcích kontrol a stavu financí. 
Michaela Tůmová pak jménem mandátové 
komise konstatovala, že valná hromada je 
usnášeníschopná a mohlo se přejít k zají-
mavějšímu bodu. 

Přednáška o historii bystřických hasičů 
byla natolik zajímavá, že tyto informace 
pro naše čtenáře přinášíme na vedlejší 
straně. 

V následujících chvílích byla předána 
mnohá ocenění pro jednotlivé členy SDH. 

O vztazích mezi bystřickými hasiči svěd-
čil upřímný potlesk, který se za každým 
jménem ozýval. 

Konečně přišel na řadu očekávaný oka-
mžik - předání čestného praporu panem 
Pávem z OSH Benešov. Paní starostka jej 
převzala a s opravdovým dojetím předala 
čestné jednotce, která „špalírem“ stojících 
kolegů prapor odnesla. 

V následující diskusi pogratuloval všem 
oceněným starosta Bystřice Mgr. Daniel 
Štěpánek a poděkoval celému SDH za 
práci, kterou v průběhu roku odvedli. 

V další gratulaci jsme se dozvěděli, že  
při zásazích naší výjezdové jednotky ve 
spolupráci s profesionály nelze rozeznat 
kdo je profesionální a kdo dobrovolný  
hasič. Co může více svědčit o kvalitě? 

Po nezbytných organizačních informacích 
už následovala zábava. Dlužno pozname-
nat, že to byla zábava zasloužená! 

Na závěr pozdravil své kolegy nestor  
nesvačilských hasičů pan Vejsada. O tom, 
že ani ve svém věku neztrácí humor, 
svědčí jeho závěrečná slova: „Přeju vám 
všem veselé vánoce a hodně, hodně štěstí 
do nového roku. A když vám to přeje  
komeník, tak to tak bude!“ 

PaN 

Bystřičtí hasiči dostali vysoké vyznamenání 
V pátek 9. prosince prožili bystřičtí hasiči slavný den. Bystřický Sbor dobrovolných 
hasičů totiž na své výroční valné hromadě převzal vysoké vyznamenání. Výkonný  
výbor Okresního sdružení hasičů doporučil předat čestný prapor sdružení hasičů.  
Jak starostka SDH Bystřice přebírá toto vzácné ocenění můžete vidět na titulní straně, 
na fotografii vpravo vidíte také čestnou jednotku, která prapor odnáší. 
To, že právě bystřičtí hasiči si čestný prapor opravdu zaslouží, nejlépe ilustruje  
seznam výjezdů k zásahům za rok 2011:            
 Datum     Čas         Místo                           Událost                          Jednotka   Technika 
   5. 01.     20:00       Jinošice                  Požár sazí v komíně                  1 + 6     Š 706 RTHP 
   7. 01.     15:15       Jarkovice                Požár kotelny RD                       1 + 4     Š 706 RTHP 
   6. 02.     17:02       Benešov                 Požár střechy                             1 + 6     Š 706 RTHP 
 14. 02.       6:25       Nesvačily               Požár kontejneru                        1 + 3     Š 706 RTHP 
 23. 02.     18:22       Žabovřesky            Požár střechy                             1 + 4     Š 706 RTHP 
 14. 03.     17:58       Benešov                 Planý poplach                            1 + 5     Š 706 RTHP 
 19. 03.     16:08       Božkovice               Požár Tatry 815                         1 + 7     Š 706 RTHP 
 26. 03.     15.48       Benešov                 Požár lesního porostu                1 + 5     Š 706 RTHP 
   7. 04.       5:37       Semovice               Požár lesního porostu                1 + 3     Š 706 RTHP 
 14. 05.     17:25       Bedrč                     Požár domu                               1 + 4     LIAZ 101 
 31. 05.     18:14       Bystřice                  požár keře                                 1 + 4     LIAZ 101 
   5. 06.     22:06       Tvoršovice              Padlý strom                               1 + 6     LIAZ 101 
 18. 06.     01:15       Benešov                 Požár bytu -planný poplach        1 + 6     LIAZ 101 
 20. 06.     09.33       Benešov                 Požár Konopiště-takt.cvičení      2 + 8     LIAZ 101 + Š 706 RTHP 
 22. 06.     20:20       Bystřice                  Odčerpání vody                         2 + 7     LIAZ 101 + AVIE DA12 
 27. 06.     04:37       Bystřice                  Požár uhlí ve sklepě                   1 + 5     LIAZ 101 
 14. 07.     10:46       Jirovice                   Padlý strom                               1 + 5     LIAZ 101 
 19. 07.     04:28       Benešov                 Ohniště s kabeláží                     1 + 6     Š 706 RTHP 
 25. 08.     04:40       Bystřice-Opřetice    Padlý strom a větve                   1 + 5     LIAZ 101 
 16. 09.     12:15       Benešov                 Požár lokomotivy                       1 + 3     LIAZ 101 
 16. 10.     17:34       Benešov                 Požár plechové boudy                1 + 7     LIAZ 101 
 21. 11.     17:20       Křešice                   Cvičení-požár vlaku v tunelu       1 + 6     LIAZ 101 
   7. 12.     10.24       Konopiště               Požár lovecké chaty                   1 + 3     LIAZ 101 
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Z historie sboru: 
Obec Bystřice byla tak jako jiné obce napa-
dána zhoubnými požáry. A tak konečně  
požár „U Jelena“ a požár od blesku u Sylla-
bů přiměly vážné a myslící občany 
k rozhodnutí, učinit něco pro záchranu proti 
zhoubným plamenům. Stálo to rok práce 
pro různé neshody a také proto, že nebylo 
ještě nikde v okolí na celém hejtmanství 
vzoru, až konečně dosáhlo shody a 1. října 
1876 byl založen sbor dobrovolných hasičů  
„na základech pevných s kázní vojenskou“. 

Skládal se z členů zakládajících, činných 
a přispívajících. Prvními zakládajícími členy 
byli dr. František Čížek s vkladem 5 zl., 
Frant. Syllaba 5 zl., lesmistr Svoboda 5 zl. 
a Jakub Polák 20 zl. Při založení bylo 46 
členů činných a 18 členů přispívajících. 
Sbor se scházel jednou týdně a ti, kteří se 
nemohli dostavit, se museli řádně omluvit. 
Prvním starostou sboru byl Theodor Jirou-
šek a velitelem František Fulín. 

Obec měla již před založením stříkačku  
starého systému. V roce 1877 zakoupila 
obec stříkačku za 998 zl., a to dvouproudní. 
Dle dochovaných záznamů se sbor prvého 
požáru zúčastnil 4. 11. 1877 Na Nechybě, 
obec Myslíč. Stanovy sboru dobrovolných 
hasičů byly potvrzeny c.k. místodržitelstvím 
dne 9. února 1877 pod číslem 6337. 

V roce 20letého trvání sboru bylo vybavení 
následující 1 dvoukolová stříkačka, 1 čtyřko-
lová stříkačka, 1 starší stříkačka, 12 košíků, 
4 háky, 2 jednohákové žebříky, 6 dvoudíl-
ných žebříků, 10 dvoukolových voznic,  
1 vozík na hadice, 6 výstrojí pro hodnostáře, 
4 výstroje pro lezce, 18 výzbrojí pro stříkač-
ky v úhrnné hodnotě 1 700 zl. 

Dne 17. června 1906 se sbor zúčastnil velmi 
aktivně zachraňovacích prací při velké po-
vodni, které zde napáchala velké škody. 
Svou účastí pomohl zmírnit následky této 
povodně. V roce 1908 bylo postaveno 
z dobrovolných příspěvků nové cvičiště 
a v roce 1912 cvičný stožár. 

Dne 14. července 1926 byla od firmy  
Ing. Holečka z Prahy zakoupena první mo-
torová stříkačka s 200 m hadic za 41 000 Kč. 
Tuto stříkačku zakoupila obec a byla spláce-
na subvencemi. V srpnu 1927 bylo od zdej-
šího mechanika Čeňka Hnátka zakoupeno 
auto k motorové stříkačce za 11 000 korun, 
který na toto auto dal šestiletou záruku. 

Dne 24. dubna 1932 byl položen základní 
kámen k Památníku obětem války v Bystři-
ci. Ten byl nákladem 48 154,31 Kč vybudo-
ván ve velmi krátké době a dne 25. září  
téhož roku slavnostně otevřen. V památníku, 
který slouží dosud, byla umístěna knihovna 
a požární zbrojnice. 

Činnost sboru neustala ani v létech II. světo-
vé války. V tomto období byly konány jak 
výborové, tak i členské schůze, pravidelně 
prováděno cvičení a konány protipožární 
prohlídky. V roce 1942 byla zakoupena no-
vá přenosná motorová stříkačka PS 8 typu 
DKW s vybavením. Pracovnímu úřadu bylo 
oznámeno 10 členů, kteří nebudou povolá-
váni na práce mimo obvod Bystřice. 

V roce 1947 začaly přípravy na výstavbu 
nové hasičské zbrojnice. Dle dochovaných 
materiálů již byly zhotoveny plány a bylo 
plánováno vybudovat 3 garáže pro požární 
vozidla a dále služební budovy a to s bytem 
pro řidiče vozidel, zasedací místností 
a archiv. Plány na výstavbu byly smělé 
a pokrokové. Bohužel zůstalo pouze u plánů 
a zbrojnice, která byla postavena v roce 
1934, sloužila až do roku 1996, kdy byla 
ukončena přístavba a rekonstrukce. 

V roce 1954 přechází veškerá výstroj a vý-
zbroj do správy MNV a sbor vlastní 2 moto-
rová vozidla a to značky Packard a Ford. 
V roce 1956 bylo vybavení sboru doplněno 
o požární vozidlo AS 16 Praga RN včetně 
kompletního vybavení. Vozidlo bylo zapůj-
čeno štábem civilní obrany kraje. 

V roce 1958 byl na střední škole ustaven zá-
jmový kroužek požární ochrany, který se 
skládal z 30 dětí. Ve výchově mladé genera-
ce sbor s několika přestávkami pokračuje 
sbor až do současné doby. 

V roce 1966 bylo vybavení sboru doplněno 
o skříňové vozidlo Tatra 805 a pro nezpůso-
bilost k provozu bylo vozidlo Ford předáno 
do Národního technického muzea. 

V roce 1968 byla sboru přidělena nová  
požární stříkačka PPS 12, která byla v roce 
1974 společně s vozidlem Tatra 805 předá-
na do Mokré Lhoty. 

V roce 1970 bylo sboru přiděleno první  
cisternové vozidlo CAS 16 AC 30 Zil 130 
s obsahem vody 2 100 litrů. 

V roce 1974 bylo vybavení sboru doplněno 
o vozidlo DVS 12 Avia 30 včetně komplex-
ního vybavení. 

V roce 1976 v měsíci červnu sbor oslavil 
100leté výročí založení, slavnostním shro-
mážděním, výstavou historické a moderní 
techniky, výstavkou dokumentů. Rovněž 
součástí oslav byla okresní soutěž požárních 
družstev . Celkem se oslav zúčastnilo při-
bližně 5 000 návštěvníků. 

V roce 1977 vozidlo CAS 16 Zil bylo  
předáno do Neveklova a sboru byla přiděle-
na cisterna CAS 16 Škoda 706 RTHP 
z Okresního veřejného požárního útvaru 
z Benešova. 

Na 5. sjezdu Svazu požární ochrany ČSSR, 
který se konal ve dnech 23. až 25. června 
1978 v Praze byl na pětileté funkční období 
zvolen členem federálního výboru SPO člen 
naší organizace Jaroslav Holoubek. 

Členové požárního sboru se pravidelně zú-
častňují soutěží v okrsku a místním výboru. 
Největších úspěchů dosahují v 90 létech. 
Vítězi okresní soutěže v požárním sportu se 
stali v roce 1994, 1996, 1997 a 1998. V roce 
1995 se umístnili na druhém místě. Na před-
ních místech se umísťují i v přeboru jednot-
livců. V roce 1997 na krajské soutěži 
v Čelákovicích odsadili 5 místo, v roce 1998 
na krajské soutěži ve Vlašimi 3 místo a dne 
18. 6. 2003 na krajské soutěži v Nymburce 
2. místo. 

V roce 1996 byla slavnostně otevřena  
přístavba požární zbrojnice, která plně od-
povídá současným potřebám sboru. Veškeré 
události výše uvedené jsou zachyceny 
v kronice Sboru dobrovolných hasičů 
v Bystřici, která byla založena v roce 1931 
a dopsána od založení sboru. 

Podle záznamů z kroniky se sbor za dobu 
svého trvání zúčastnil likvidace 354 požárů 
a jiných událostí. 

V současné době je sbor zařazen v rámci 
plošného rozmístění sil a prostředků požární 
ochrany jako jednotka typu JPO III/2 a je 
vybaven touto technikou: cisternovou auto-
mobilovou stříkačkou CAS Liaz 101, cister-
novou automobilovou stříkačkou CAS 24 
Škoda 706 RTHP a vozidlem DA 12 Avia . 

Ve vybavení sboru je dále : 
• modul svolávacího zařízení Kango 
• ruční řetězová pila Husqvarna 
• elektrocentrála Honda 
• plovoucí čerpadlo Vydra 
• plovoucí čerpadlo Honda 
• 2 ks vozidlové radiostanice Motorola 
• 6 ks přenosných radiostanic Motorola 
• 27 ks pracovních obleků Zahas 
• 27 párů ochranných pracovních bot Snaha 
• 22 ks ochranných přileb Kalisz 
• 20 ks zásahových kompletů Fireman 
• 20 párů zásahové obuvi Zeman 
• 20 párů zásahových rukavic Rescue II 

Sbor vlastní soutěžní přenosnou stříkačku 
PS 12. 

(Podle internetové prezentace SDH Bystřice 
http://www.hasicibystrice.estranky.cz) 

PaN 
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Občanské sdružení Líšeňáček 
Čertovské hrátky u Splavu 
Dne 27. listopadu pořádalo občanské sdružení Líšeňáček další akci. 
Byly to čertovské hrátky s veselými čerticemi. Akce se konala od  
15 hodin a zúčastnilo se jí 56 dětí. Každý malý návštěvník dostal od 
naší veverky Čiperky čertovský perníček a razítko a mohl se vrhnout 
do zábavy. Tančilo se a soutěžilo. Mnoho dětí přišlo v převlecích za 
čertíky, ale i andílky a tím báječnou atmosféru podpořily. Čertice 
Eliška naučila děti prima mikulášskou básničku a dětičky se jí nád-
herně naučily a tak mohutně volaly, až se otevřela vrata a ke Splavu 
skutečně zavítal i Mikuláš s andělem a čerty. Všechny děti velmi 
statečně chodily k pohádkové návštěvě a za odvahu dostaly krásné 
dárečky. Na této akci byl zahájen prodej triček pro děti i dospělé 
s logem Líšeňáčku. 
Děkujeme Všem zúčastněným za úžasné odpoledne. 

Plán akcí na rok 2012 
Novoroční přípitek 1. 1. 2012 od 15:00 hodin u Vagónu 

Dětský karneval                                     (únor/březen) 

Sportovní den pro rodiče a děti               (květen) 

Nohejbalový turnaj                                (červen/červenec) 

Líšeňská zábava (Rozjetý veverky)        (srpen) 

Drakiáda                                                (říjen) 

Lampiónový průvod                               (listopad) 

Mikulášská nadílka                                (listopad/prosinec) 

Milí čtenáři, 
chtěla bych jen v krátkosti zrekapitulovat uplynulý rok 
s Líšeňáčkem. Předem Vám všem chceme poděkovat za Vaši 
přízeň. Náš dík také patří Městskému úřadu za finanční podporu 
a také všem sponzorům, kteří k nám v tomto roce byli velmi 
štědří a umožnili nám na našich akcích rozdávat dětem pěkné 
dárečky. Opět nesmím zapomenout na líšeňský Červený kříž, 
kteří nám v našich nápadech dávají zelenou. 
První důležitá věc je, že jsme se ze spolku rodičů s dětmi staly 
občanským sdružením Líšeňáček. Letos se nám podařilo úspěšně 
zorganizovat 6 akcí pro děti a rodiče, z čehož je jedna nová a to 
Mikulášská nadílka. Rádi bychom tyto akce pořádali každý rok. 
(viz. plán akcí na rok 2012). V tomto roce považujeme za velký 
úspěch dokončení sportovního hřiště u Vagónu, které bylo celý 
rok mohutně využíváno. Hlavně muži se činili, ti zavedli pravi-
delné čtvrtky s nohejbalem, které měly velký úspěch a účast. 
Z toho vyplynul nápad, že mužské zastoupení Líšeňáčku zorga-
nizuje v roce 2012 nohejbalový turnaj, z čehož plyne další rozší-
ření naší činnosti. 

V současné době jsme v polovině našeho další projektu a to je 
rozšíření atrakcí pro děti na dětském hřišti a zároveň u vagónu 
ke sportovnímu hřišti, aby se při našich akcích mohly děti více 
vyřádit a neutíkali na spodní hřiště. Instalace těchto dřevěných 
sestav bude v jarních měsících. 

Jsme velmi rádi, že při naší letní zábavě budeme opět moci  
využít naší novou líšeňskou kapelu Rozjetý veverky, která nám 
přislíbila rozšíření repertoáru, aby mohla více uspokojit své  
fanoušky. Musíme Rozjetým veverkám velmi poděkovat za obě-
tavost a čas, který tomu věnují a držíme jim velmi palce. 
Bohužel co nás velmi trápí a hlavně omezuje v naší činnosti 
a plánech je absence prostor pro konání našich akcí. Kulturní 
dům v Líšně je stále v řešení a je to rozhodně běh na dlouhou 
trať. Po neúspěšné snaze o zakoupení pozemku na tento objekt, 
jsou probírány další možnosti. Děkujeme Všem, kteří nám 
v tomto ohledu pomáhají a jsou pro podporu a zachování kultur-
ního a společenského dění v Líšně. 
Přejeme Všem šťastný a úspěšný rok 2012 a těšíme se na Vás. 

Občanské sdružení Líšeňáček ☺ 

Rok 2011 - stalo se... 
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Premiéra loutkového divadla Kulíšek se vydařila 

V neděli 11. prosince se sál divadla U Jelena zaplnil malými  
diváky. Loutkové divadlo Kulíšek totiž poprvé představilo  
novou pohádku - Čarovné bačkory. A jak to dopadlo? Dobře! 
Hlediště bylo téměř plné, představení se podařilo a také pohád-
kový příběh dopadl dobře. Příští pohádka se bude jmenovat Míček 
Flíček a můžeme se na ní těšit už dnes. 

Vás srdečně zve na 

HASIČSKÝ PLES 
který se koná 25 února 2012 
v sále U Hlaváčků v Bystřici 

Začátek v 19:30 hodin 
Tombola plná zajímavých cen 

K tanci a poslechu hraje skupina QUATRO 
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Pro zasmání 
Přišel skvěle oblečený pán do banky v Torontu, že si potřebuje na 
dva týdny půjčit 5000 dolarů. Úředník mu vysvětlil, že banka  
potřebuje nějakou záruku a pán mu bez mrknutí oka předal klíčky 
od nového Rolls Royce, který stál zaparkovaný před bankou. 
Všechny doklady byly v pořádku, banka tedy s takovou zárukou 
ráda souhlasila a všichni úředníci se pak od srdce zasmáli hlupá-
kovi, který dal auto za 250 000 dolarů jako záruku na půjčku 
5000 dolarů. Vrátný potom luxusní auto odvezl a zaparkoval ho 
v garážích banky. 
Po dvou týdnech pán přijede, vrátí bance 5000 dolarů a k tomu 
zaplatí 15 dolarů úrok. 
Ředitel banky, který měl klíče od Rolls Royce celou dobu uscho-
vané ve svém trezoru, se ho zeptal: „Pane, jsme moc rádi, že jsme 
s vámi uzavřeli obchod, ale stejně mi to vrtá v hlavě. Když jste 
byl pryč, nedalo mi to a trochu jsem si vás nechal prověřit. Může-
te mi vysvětlit, proč vy, multimilionář, jste si potřeboval půjčit 
pro vás tak nepatrnou částku?“ 
Pán s úsměvem odpoví: „Pane řediteli, víte snad o jiném místě, 
kde bych v Torontu mohl na dva týdny zaparkovat auto za pou-
hých 15 dolarů s jistotou, že po mém návratu bude na svém místě 
a v pořádku?“ 

Najděte čtyři rozdíly 



Fotografická kronika (pokračování na straně 20) 

Poslední adventní koncert měl největší návštěvu. Jistě to bylo tím, že svým maminkám, tatínkům, babičkám a dědečkům hrály děti ze  
základní umělecké školy. Možná jejich výkony nebyly na profesionální úrovni, ale atmosféru měl tento koncert nenahraditelnou! 

Tradiční vánočný výstava v ZŠ Bystřice nabízela nejen výrobky již zkušenějších keramiků. Návštěvníci obdivovali i exponáty dětí, které se  
sice výtvarné výchově systematicky nevěnují, ale pod vedením svých učitelek i ony dokáží přispět ke zdaru výstavy. 

„Čajový podvečer“ u vánočního stromku na návsi v Drachkově probíhá až 26. prosince. Proč? Protože všechny práce spojené s vánocemi 
už jsou hotové, není kam spěchat a právě v téhle chvíli je příjemné prožít se sousedy příjemný podvečer a večer. 



PF 2012 
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